
1. Referat - Laven - Lokalrådsmøde d. 7/9-2023
Hos Martin, Kl. 19-21

Referent: Andreas

2. Tjek ind

De første 5 minutter af mødet

3. Godkendelse af referat fra sidste møde

Godkendt

4. Tilbagemelding omkring opgaver siden sidste møde
4.1. Stien mellem Slangebakken og Gl. Laven (Andreas / Anna)

Andreas har snakket med Lars Pagh (HBV 3) omkring muligheden for at samle en

flok der kunne vedligeholde trampestien mellem stendyngen (markvejen mellem

Anedalvej og “mellem Laven”) og Gl. Laven.

Lars ønsker stien nedlagt og er derfor ikke interesseret i at den bliver vedligeholdt.

Siden mødet har Lars sendt kommunen en anmodning om nedlæggelse af stien,

hvorefter kommunen har været ude og vurdere stiens stand.

Andreas har snakket med kommunen som fortæller at der pga. lovgivningen ikke

rigtig er noget at gøre ved en trampesti, der er vokset til.

Kommunen har endnu ikke truffet afgørelse.

Martin ringer til kommunen angående indsigelsesperiode i tilfælde af afgørelse om

nedlæggelse.

4.2. Udvidelse af Linå Børnehus:

Svar fra kommunen angående inddragelse af Laven Lokalråd (Anna):

Kommunen har besluttet at udvide Linå Børnehus. Ikke relevant med inddragelse af Laven

Lokalråd.

Sagen lukkes.

5. Borgermøde 14/4-24 kl. 10.30-15(?)
5.1. Lån af børnehavens indre (Andreas)

Datoen ændres fra Søndag den 3. marts 2024 til



Søndag den 14. april 2024

Fra tidligere:

åbner dørene 10.30

kl. 11 begynder lokalrådet at berette (max. 30 min præsentationer)

fra 11.30 kommer de udefrakommende gæster ind og snakken bliver mere fri

Frokost for børn kl. 12.

Frokost for alle kl. 12.30.

Dagsorden fortsætter kl. 13

Vigtigt med adgang til børnehavens indre for børnenes skyld, når det er i vinterhalvåret

Lokalrådet kan betale for ekstra rengøring

Andreas snakker med børnehaven om dette

5.2. Fastsættelse af eventuelle besøgende udefra
Martin har snakket med kommunen om velegnet person at få ud til borgermødet

(Martin)

Uenighed om hvor egnet hhv. embedsfolk og politikere er ved borgermødet

5.2.1. Argument for politikere:

Vigtigt med synlighed af Laven hos politikere.

Politikere kan gå videre med idéer

En embedsperson kan kun fortælle det som vi bare kan læse os til.

Politikere kan indgå i en debat om retning.

Forslag til politikere: Martin Jakobsen(C) og Rune Christensen(S)

5.2.2. Argumenter for embedsfolk:

I stand til at besvare konkrete spørgsmål til procedurer for fx trafikændringer

(fartbegrænsning, cykelstier,…)

Vigtigt at det er helt tydeligt for både Lavenborgere og embedsfolk/poltikere hvad

der skal tales om af hensyn til folks tid og Lavenborgeres mulighed for at snakke

sammen.

Enighed om at vi undgår deciderede oplæg fra politikere og embedsfolk.

Vi savner erfaringer fra andre lokalråds borgermøder.

Martin tager kontakt og undersøger.

Fra tidligere:

Politiperson - kan fortælle om regler



5.2.3. Kommunal embedsperson - kan fortælle om procedurer

Teknik og Miljø

5.2.4. Politiker - Ikke nødvendigt med en politiker, men det er ikke noget til hinder

for at tilbyde Plan- og Vejudvalget at de kan stille med en.

5.3. Dagsorden (umiddelbar)
5.3.1. 11.15-11.25 (kort) Perioden der er gået siden valg (årsberetningagtigt)

(Martin og Andreas)

5.3.1.1. Indsamling af trafikønsker (gennemgås senere)

5.3.1.2. Høringssvar ift. cykelhandleplan, møde med politikere

5.3.1.3. Åben brug af børnehavens gymnastiksal samt børnehaven som

mødelokalitet

5.3.1.4. Brug af trampestier i lokalområdet

5.3.1.5. Inddragelse af Laven Lokalråd i udvidelsen af Linå Børnehus (Anna)

5.3.1.6. Søplads/baneområde (Martin)

(Kristian Skadhedes idé - Martin er i løbende kontakt )

5.3.2. 11.25-11.35 (kort) Trafik 2022. Kort præsentation af input v/Andreas

Andreas får skrevet alle input ind i regnearket fra 2022 og opstiller et

anonymiseret overblik

5.3.3. kl 11.35 (diskussion) Trafik 1: Fartdæmpningstiltag: nye bump i området

v/Rune

5.3.3.1. Politi der fortæller om trafik generelt og mulighederne

Booking af politi til borgermødet (Rune)

5.3.3.2. Kommunen (embedsperson, ikke politiker)

Plan og Teknik:

5.3.3.2.1. Vedkommende skal have at vide hvad vi gerne vil snakke om

5.3.3.2.1.1. Hvorfor er der ikke trafikbump ind i Laven

5.3.3.2.1.2. Hvorfor må man køre 80 på Anedalvej helt frem til

børnehaven

5.3.3.2.1.3. Hvorfor må man køre 80 på Himmelbjergvej mellem Gl

Laven og Laven

5.3.3.2.1.4. Hvordan kan man få indført 40 km/t gennem Laven

5.3.3.2.1.5. Hvordan med cykelsti

5.3.3.2.2. Vigtigt at vedkommende ikke skal stå på mål for beslutninger,

men redegøre for regler og processer.

5.3.4. ca. 13.00? (diskussion) Trafik 2: Cykelsti v/Anna og Sonja



5.3.4.1. De tre forslag der er sendt ind, m prioriteringer

5.3.4.2. Kontakt med Skanderborg Kommune (Martin)

5.3.4.3. Udfordringer, herunder private grundejeres rolle

5.3.5. (Sauna?) (stadig uafklaret om det punkt skal med)

5.3.6. Gentagelse af opfordring til at gå på markstierne mellem Slangebakken,

Anedalvej og Himmelbjergvej

5.3.7. Næste valg til lokalrådet: I forbindelse med kommunalvalget 18. november

2025 Opfordring til at stille op :-)

5.4. Øvrigt to do ift. borgermødet
5.5. Reklame for borgermødet

punktet blev ikke nået

5.6. Parallelle børneaktiviteter

punktet blev ikke nået

5.6.1. fra sidste møde:
Eventuelt hyre en af de unge ansatte i børnehaven til at komme og være til stede

5.6.1.1. Tilmelding

5.6.1.2. Gratis

5.6.1.3. Google Forms

5.6.1.3.1. Andreas laver tilmelding og sender link til Hans

5.6.1.4. Seddel med invitation og link til Google Form i alle postkasser

5.6.1.4.1. Skal ud allerede tidligt i august

Hans er tovholder på at lave og printe sedler med invitation til

borgermødet.

Lokalrådsmedlemmerne fordeler sedlerne mellem sig i start august

og uddeler dem

5.6.1.5. Ikke noget yderligere brug for børneaktivering

5.7. Ordstyrer

fra sidste møde:
5.7.1.1. Vi tænker over mulige kandidater som ikke er i lokalrådet (og ikke har

børn?)

5.7.1.2. Torben Vilsgaard - Martin spørger, når vi kan være mere konkrete omkring

emnerne

5.8. Referent

punktet blev ikke nået

fra sidste møde:



5.8.1.1. Vi tænker over mulige kandidater som ikke er i lokalrådet (og ikke har

børn?)

5.9. Mad

Andreas hører Morten Grøndal igen

fra sidste møde:
Frokost med lav selv pitabrød og lækkert rugbrød. Fyld ad libitum. En øl og en sodavand til

alle fremmødte

Vi aftaler indkøb senere

6. Lokaldemokratikonference under Silkeborg Kommune
Martin og Hans var tilmeldt, men det blev aflyst pga. for få tilmeldte.

7. Næste møde

Tirsdag den 6/2-2024 kl. 19-21 hos Hans

8. Eventuelt
8.1. Grus/mudder på parkeringspladsen ved stationen

Martin har snakket med DSB Ejendommen og sendt billeder ind. De vil stå oprydning.


